
 

 

Formandsberetning maj 2024 

 

Vi har i 2024 fortsat bestyrelsen fra 2023 med undertegnet som formand og Alexander blev valgt som 
næstformand.  

Vi har 4 årlige møder, hvor vi i bestyrelsen har besluttet at vi som udgangspunkt vil have fysiske møder, 
med muligheden for at ændre til online. Vi oplever en bedre dialog, når vi mødes fysisk.   

Vi har i 2024 forsat haft fokus på digitalisering og digitaliseringsstrategier for dagplejen, hvor vi i 
bestyrelsen har kunnet komme med bekymringer og inputs til hvordan vores børn møder iPads og anden 
teknologi hos dagplejerne. Denne er dog sat i bero, da der kommer ny lovgivning på området. 

I 2023 snakkede vi en del budget og besparelser, som resulterede i at vi i forældrebestyrelsen har sendt et 
bekymringsbrev til Børne- og Uddannelsesudvalget. Vi er bekymret for, at yderligere besparelser vil gå ud 
over det tilbud som dagplejen er og bør være.  

Børne- og Uddannelsesudvalget har den 6. maj 2024 truffet en beslutning om Dagplejen, som kort 
indebærer en Robusthedspulje der blandt andet kan dække fratrædelsesgodtgørelser, gæstevederlag m.m. 
som i perioder har været hård ved dagplejens økonomi. De har også ændret kriterierne for hvad det kræver 
at oprette 0-2 års pladser i daginstitutionerne, der indebærer, at et pædagogisk udvalg går ind og afdækker 
behovet for pladserne i de enkelte områder, så der vil være mulighed for at vælge mellem dagpleje og 
daginstitutioner. 

Med disse ord håber jeg, at jeg overdrager en bæredygtig dagpleje til den næste formand og 
forældrebestyrelse.  

 

 

Nikolaj Dralle Eskelund 
Formand for forældrebestyrelsen  
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